
          Dato: 12.marts, 2019 
          Ref.: Per.U.Pedersen 

Referat fra ordinær generalforsamling 
Tirsdag 6.marts, 2019, i Dybbøl Sogns Forsamlingshus 

Bestyrelsen var repræsenteret ved Ejner Egtved, Per U.Pedersen, Preben Myliin og 
Anders Skafte-Pedersen. 
YouSee var repræsenteret ved konsulent Steen Dall. 
18 medlemmer var til stede. 

Valg af dirigent 

-Bestyrelsen foreslog Frode Sørensen, Nørreled 1. Der var ingen modkandidater. Frode 
takkede for valget og konstaterede derefter, at generalforsamlingen var lovlig indkaldt. 

Formandens beretning 

Beklageligvis mistede foreningen i oktober 2018 foreningens kasserer Per Germann. Per 
havde været medlem af bestyrelsen siden 2013 og havde været et aktiv for foreningen, 
både når det gjaldt det regnskabstekniske, men også og ikke mindst i forbindelse med den 
tekniske support han gav til mange af vores medlemmer. 

Anders Skafte-Pedersen er indtrådt i bestyrelsen som erstatning for Per Germann.  
Per Ulrik og Preben har varetaget de kasserermæssige opgaver frem til foreningens 
generalforsamling her i dag. 

Ombygning af kabelanlæg: 
I henhold til ny kontrakt med YouSee skulle der i 2018 ske en ombygning af anlægget til 
Docsis 3.1. Ombygningen blev gennemført i december måned inden for en uge. 

Hvad har ombygningen og den nye kontrakt så ændret for medlemmerne: 
Der er åbnet op for separat køb af internet til foreningspriser – dvs. bredbånd uden TV. 
Kontingent til foreningen er indregnet i den pris for internet der afregnes til YouSee.   
  
Der kan nu købes internet med gigaspeed…også uden TV-pakke. YouSee afholder evt. 
omkostninger for ombygningen af det enkelte medlems installation til højhastigheds-
internet.   

Udskiftningen af forstærkere, gennemgang af sammenføjninger og fornyelser af stik ved 
ombygningen har resulteret i at foreningen nu har et væsentligt mere driftssikkert og stabilt 
anlæg, fuldt opdateret. 

Indstillings - og signalproblemer: 
Der er stadig af og til problemer med kanaler, men typisk ifm. YouSees kanalomlægninger 
og hvor ny kanalsøgning nødvendig. 

Har man problemer, så kontakt bestyrelsen der vil forsøge at løse problemet eller vejlede i 
hvordan man kommer videre.  
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Det nye bestyrelsesmedlem Anders Skafte-Pedersen er også til rådighed, hvis han da ikke 
lige er ude på Nordsøen. 

Medlemsstatus: 
• Januar 2018 - 389 medlemmer 
• Januar 2019 – 378   
• Hertil skal så tillægges internet-kunder uden TV-pakke– på nuværende tidspunkt 7. 
• Januar 2019 - 385 medlemmer  

o Tilbagegang på 4 medlemmer  
o Så fortsat en lille tilbagegang,  

• Et af foreningens hovedproblemer er at mange i vores område har en firmaaftale i 
forbindelse med internet. Den mulighed kan foreningen ikke tilbyde, men YouSee er 
gjort opmærksom på problemet. 

Pakkestatus - 2018: 
• 115 har valgt grundpakken   
• 100 har valgt mellemste pakke heraf har 30 valgt bland selv. 
• 163 har valgt stor pakke heraf har 11 valgt bland selv. 
• 42 har valgt en TV boks og 36 en kortløsning 

Hjemmeside: 
• Foreningens hjemmeside findes på WWW.skansen.dk   
• Webmaster er Per Ulrik Pedersen indlægger aktuelle nyheder og generelle 

oplysninger om foreningen.  
• Man opfordres som sædvanligt til at tilmelder sig foreningens nyhedsmail på 

hjemmesiden. Så modtager man automatisk en mail når der er nyt på siden. 

Fejlmelding:  
• YouSee tilbyder en SMS tjeneste, så man får tilsendt fejl meddelelser vedr. 

problemer på vores net direkte fra YouSee. Det kræver at man tilmelder sig 
tjenesten på Mit YouSee. 

• Fejlmelding sker på tlf. nr. 70 70 40 40  
• Åbningstider: Hverdage mellem 8.00 – 20.00, Weekend og helligdage mellem 10.00 

– 20.00 

 Kabelskader: 
• Ved sidste års generalforsamling var der to løbende sager i forbindelse med 

kabelskader på Vesterled. 
• Begge skader var anmeldt til foreningens daværende forsikringsselskab Codan der 

godkendte den ene skade som en forsikringssag, men samtidig opsagde Codan 
foreningens forsikring med den begrundelse, at man ikke fremover kunne se en 
forretning i aftalen. Igangværende skader ville dog blive dækket. 

• Den seneste skade på Vesterled kunne ikke anerkendes som en forsikringsskade 
og udgifterne er afholdt af foreningen.   

Ny forsikring: 
• I samarbejde med FDA blev der fundet og tegnet en tilsvarende forsikring ved 

selskabet Tryg Forsikring. 
• Som hovedregel dækker forsikringen kun brudskader eller det man kalder 

pludselige opståede skader. Såfremt skaderne takseres som ældningsskader er 
skaderne ikke dækket af forsikringen. 
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• Prisen for udbedringen af kabelskader koster ca. 400 kr. pr. løbende meter, men er 
selvfølgelig afhængig af hvor skaderne er og hvilken belægning der skal 
reetableres.   

• Risiko for og omfang af fremtidige skader kan ikke vurderes. Den ældste del af 
anlægget er ca. 50 år og der er gravet meget i hele området, hvilket øger risikoen 
for skader. 
  

Fremadrettet: 
Den nuværende kontrakt med YouSee gælder fra 1. januar 2018 og frem til 1. januar 2023. 
Med de fordele denne giver er foreningen godt rustet til fremtiden. 

-Der var ingen spørgsmål og referatet blev herefter godkendt. 

Fremlæggelse af regnskab for 2018 

-Per Ulrik Pedersen gennemgik regnskabet for 2018 som var indeholdt i indkaldelsen. 
-Årets underskud var 5.705,- mod budget på 114.500. Dette skyldtes at en kabelskade er 
blevet betalt af forsikringsselskabet, som herefter opsagde aftale.  
-Beløb for forsikring større end budget. Tidligere aftale fulgte kalenderåret. Aftale med nyt 
forsikringsselskab går fra april til april og beløbet omfatter derfor 5.kvartaler. 
-Status. Periodisering er bl.a. kapitalisering af forud opkrævet kanalafgift og service fra 
YouSee. 
-Der var ingen spørgsmål og regnskabet blev herefter godkendt. 

Fremlæggelse af budget for 2019 

-Per Ulrik Pedersen gennemgik budgetoplæg for 2019. 
-El-udgift forventes at stige ca. 10-20% efter opgraderingen af anlæg. 
-Regnskabshjælp nu inkluderet i Administration. 
-Der er afsat et beløb til udskiftning af standere på Vesterled. 
-Pakkepriser: Nye navne for de enkelte hovedposter, da f.eks. kontingent tidligere 
dækkede tre forskellige ting. 
Fremover er kontingent det total beløb sammensat af Kanalafgift/service (YouSee), 
Copydan/Koda, driftsbidrag plus moms. 
-Foreningen foreslog uændret driftsbidrag (tidligere kontingent) på 250,- excl. moms. 

-Spm.: Hvad koster det at melde sig ud af foreningen? 
Svar: Det koster ikke noget. 
-Spm.: Hvad er grunden til den højere indtægt for Gebyrer/tilskud. 
Svar: Tilskud til drift fra YouSee. 

-Der var ikke yderligere spørgsmål til budget og dette blev derefter godkendt. 

Behandling af indkomne forslag 

-Bestyrelsen havde ikke modtaget forslag til behandling. 

Valg af bestyrelsesmedlemmer 

-På valg var  
…Preben Myliin, Dybbølstenparken 15.  
…Per Ulrik Pedersen, Dybbølparken 5B. 
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